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Brexit  -  Ondersteuning Vlaamse ondernemingen

Op 1 januari 2021 was de Brexit een feit. Deze lang aangekondigde verandering voor de 
Europese economie heeft een zware impact op heel wat ondernemingen, niet het minst in 
Vlaanderen. Het is dan ook positief dat de Vlaamse overheid voorzag in een helpdesk en 
een pakket aan steunmaatregelen.

Ondertussen zijn we bijna 4 maanden na deze omwenteling en is het belangrijk om te 
blijven opvolgen hoe de Brexit onze ondernemingen treft en op welke manier we onze 
ondernemingen kunnen blijven ondersteunen.

1. Hoeveel ondernemingen vroegen om raad bij de Brexit Helpdesk van FIT (Flanders 
Investment & Trade), VLAIO (Agentschap Innoveren en Ondernemen) en EENV? Graag 
een opsplitsing naar de aard van de vragen, opgedeeld per provincie.

2. Hoeveel ondernemingen vroegen de post-Brexit-veerkrachtsubsidie aan? Hoeveel van 
de aanvragen werden goed- of afgekeurd? Met welke motivering? Graag een 
opsplitsing naar aard van de motivering en opgedeeld per provincie.

3. Hoeveel personen namen deel aan de opleidingen georganiseerd door Syntra voor 
werknemers, zaakvoerders en zelfstandigen in het kader van een om- of bijscholing 
noodzakelijk door de Brexit? Graag een opsplitsing naar achtergrond van deze 
personen en opgedeeld per provincie.

4. Voorziet de Vlaamse Regering in de toekomst nog in verdere steunmaatregelen voor 
getroffen ondernemingen? Zo ja, welke? Indien niet: is dit omdat cijfers aantonen dat 
deze ondersteuning verder niet noodzakelijk is?

Deze vraag werd gesteld aan de ministers Jan Jambon (284), Hilde Crevits (698)



HILDE CREVITS 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, INNOVATIE, 
WERK, SOCIALE ECONOMIE EN LANDBOUW

GECOÖRDINEERD ANTWOORD
op vraag nr. 698 van 23 april 2021
van ANNICK LAMBRECHT

1. Vanaf het einde van 2018 werd het “Brexit Actieplan” door de Vlaamse regering 
goedgekeurd en het aantal vragen ontvangen bij de Helpdesk Brexit systematisch 
bijgehouden. Het totaal aantal behandelde vragen is 711. Daarnaast werden tientallen 
mondelinge vragen beantwoord tijdens meer dan 100 brexit seminaries, webinars, 
rondetafels en workshops.

De provinciale verdeling van de vragen is als volgt: 
 Antwerpen 29%
 West-Vlaanderen 27%
 Oost-Vlaanderen 27%
 Vlaams-Brabant 10%
 Limburg 7%

De brexit helpdesk (VLAIO+FIT) behandelt vooral vragen over douaneformaliteiten 
(203 vragen). Dit kunnen enerzijds algemene douanevragen zijn (“wat moet er in orde 
gebracht worden op douanevlak”), anderzijds kunnen het ook specifieke vragen over 
de Belgische uitvoer als invoer zijn. Daarna worden er veel “algemene” vragen (115 
vragen), hiermee doelt men op de vraag “Wat moet er in orde gebracht worden voor 
de brexit?”. De brexit helpdesk overloopt dan alle mogelijke aspecten die voor het 
bedrijf van toepassing kunnen zijn. 

76 vragen gingen over de Britse invoerformaliteiten zoals Britse douaneaspecten en 
invoer btw. 48 vragen gingen specifiek over de oorsprongsregels in het recent 
afgesloten verdrag, deze vragen dateren van na het akkoord in december 2020. 35 
vragen gingen specifiek over het percentage aan mogelijke invoerrechten dat 
eventueel betaald moeten (hoe deze informatie opzoeken en wie is er verantwoordelijk 
voor het betalen van deze invoerrechten?) 34 vragen gingen over hoe btw na de brexit 
afgehandeld moet worden. Daarnaast vroegen bedrijven ook of ze fytosanitaire 
certificaten nodig hadden voor export naar het VK (21 vragen). 

De overige vragen gingen over diensten, productstandaarden, contracten, Incoterms, 
standaarden (CE of UKCA markering), REACH, exportvergunningen, oorsprongsregels, 
paletten, etikettering van voorverpakte voeding, Noord-Ierland, en het vrije verkeer 
van personen.

2. Tot nu toe dienden 12 ondernemingen een aanvraag voor de Brexit veerkrachtsubsidie 
in. Hiervan werden reeds 3 dossiers goedgekeurd. 3 dossiers werden onontvankelijk 
verklaard. 2 dossiers werden door de onderneming zelf teruggetrokken.

 
Hierbij de reden waarom de dossiers onontvankelijk waren
- 1 dossier is een grote onderneming;
- Bij 1 dossier was de opdracht reeds gestart;
- Bij 1 dossier was de projectkost minder dan €20.000.
4 dossiers moeten nog beslist worden.



Overzicht dossieraanvragen per provincie

West-Vlaanderen 3
Oost-Vlaanderen 2
Antwerpen 4
Limburg 1
Vlaams-Brabant 1

3. Syntra werkt momenteel aan de opmaak van de opleidingen, die nog niet gestart zijn.
 
4. Op dit moment vormt het VLAIO-brexit actieplan van eind december 2020 het kader 

voor ondersteuning. Eens duidelijkheid over de verdeling van de Brexit 
aanpassingsreserve op EU-niveau is het mogelijk dat nieuwe acties worden 
uitgetekend. 

 
 
BIJLAGE

Opleidingsplan Syntra

http://www.vlaamsparlement.be/link?id=12464

